
w w w . h a m d e l i d a i l y . i r سیاست2

رئیس کل دادگستری اصفهان:
پرونده متهمان اصفهانی به دیوان عالی 

ارسال نشده
در روزهای گذشته و بعد از صدور احکام متهمان پرونده 
خانه اصفهان جوســازی ها و انتشار اخبار کذب از سوی 
رسانه های معاند در مورد متهمان این پرونده بیشتر شده 
است.به گزارش ایلنا، این رسانه ها مدعی شده اند مجید 
کاظمی یکی از متهمان پرونده که به اعدام محکوم شده 
اســت برای اجرای حکم به انفرادی منتقل شده است.

حجت الاســام جعفری رئیس کل دادگستری استان 
اصفهان در مورد جوســازی رســانه های معاند در مورد 
متهمان پرونده خانه اصفهــان اظهار کرد: بعد از صدور 
حکم متهمان پرونده موسوم به خانه اصفهان در دادگاه 
بدوی، به متهمان در زندان اجازه داده شد با خانواده های 
خود تماس بگیرند اما متهمان پرونده در تماس با بیرون از 
زندان مطالب خاف واقعی را مطرح کردند که کذب بودن 
این ادعاها براساس مستندات موجود در پرونده و اعترافات 
خود متهمان اثبات شده است.حجت الاسام والمسلمین 
جعفری بیان کرد: متهمان در مرحله تحقیقات، بازسازی 
صحنه و دادگاه به طور دقیق و لحظه به لحظه اتفاقات 
روز حادثه را تشریح کرده اند.رئیس کل دادگستری استان 
اصفهان تصریح کرد: مجید کاظمی یکی از متهمان پرونده 
به دلیل اقداماتی که در زندان انجام داده به خارج از بند 
عمومی منتقل شده است که بند جدید سلول انفرادی 
نیســت و حدود ۱۰ تا ۱۵ زندانی در آن حضور دارند و 
فقط از بند عمومی خارج شــده اســت.وی افزود: طبق 
قانون متهمان بعد از صدور حکم در دادگاه بدوی ۲۰ روز 
مهلت دارند که نسبت به حکم صادره اعتراض کنند که 
به متهمان پرونده خانه اصفهان نیز این فرصت داده شده 
تا اگر اعتراضی به حکم دادگاه دارند اعتراض کنند حتی 
قاضی پرونده و معاون دادستان استان به زندان رفتند تا 
اعتراض متهمان را ثبت کنند.رئیس کل دادگستری بیان 
کرد: متهمان پرونده اعام کردند که نسبت به حکم صادر 
از سوی دادگاه اعتراض دارند و لایحه اعتراضی را وکای 
آنها ارسال می کنند.حجت الاسام جعفری بیان کرد: تا 
امروز وکای ۲ نفر از متهمان پرونده لایحه اعتراضی را 
به دادگاه ارســال کرده اند، به محض ارسال لایحه تمام 
متهمان، پرونده به دیوان عالی کشور ارسال می شود.وی 
تصریح کرد: بر خاف ادعای برخی رســانه ها، در حال 
حاضر پرونده هنوز به دیوان عالی کشــور ارسال نشده و 
حکم نیز تایید نشده است. رئیس کل دادگستری استان 
اصفهان افزود: این پرونده ۹ متهم داشت که پرونده ۶ نفر 
از متهمان در صاحیت رسیدگی در دادگاه انقاب بود و 
پرونده ۳ نفر نیز به دادگاه کیفری ارسال شده است. اخیرا 
نیز یک نفر دیگر در ارتباط با این پرونده دستگیر شده و 

متهمان پرونده به ۱۰ نفر رسیده است.

سیدعلی خمینی:
قرار نبود مسئول نظام با پیکان بیاید و با 

بنز برود 
حجت الاسام سیدعلی خمینی در مراسم میاد حضرت 
فاطمه زهرا)س( کــه در بیت تاریخی امام در نجف و با 
حضور نماینده مقــام معظم رهبری در عراق، ســفیر 
جمهوری اســامی ایران در بغداد و جمعی از مسئولین 
جمهوری اسامی ایران برگزار شد، گفت: ملتی که از پس 
هزاران سال، فرهنگ غنی خودش را حفظ کرده، مگر ما 
حفظ کرده ایم و امثال ما حفظ کرده اند؟! ۱۴۰۰ ســال 
می گذرد، چه کسی اسام را در این سرزمین حفظ کرده 
است؟ ما اسام را در این سرزمین حفظ کرده ایم؟! همین 
ملت بزرگ اسام را حفظ کرده و همین مردم بزرگ اگر 
یک وقتی احساس کردند نیازمند هستند عالمان دینی را 
پرورش بدهند، حوزه های علمیه را اداره کرده اند. همین 
مردم وقتی احساس کردند که باید فرهنگ خودشان را 
بیمه کنند، جامعه ای را پدید آوردند که از دل آن سعدی 
و حافظ متولد می شــود.به گزارش ایلنا، وی یادآور شد: 
سال ۵۸ امام می فرماید »امروز روزی است که باید حفظ 
کنید شما اســام را«؛ ما چه کاره هستیم که اسام را 
حفظ کنیم؟! امام در ادامه می فرماید »حفظ اســام به 
این است که اعمال تان را تعدیل کنید. با مردم رفتار خوب 
کنید. برادر باشید با مردم. مردم را این طور حساب نکنید. 
رژیم های ســابق مردم را از خودشان جدا می دانستند... 
شــما کاری نکنید که مردم از شما بترسند. شما کاری 
کنید که مردم به شما متوجه شوند«. به خداوندی خدا 
اگر ما یک جوری بتوانیم همه حکومت را دست برآیند 
ملت ایران بدهیم، به یقین عرض می کنم که بهتر از همه 
ما اســام را پیاده خواهند کرد.سیدعلی خمینی افزود: 
قاطبه ملت ایران از مؤمنین صدر اسام عمیق تر ایمان 
آوردند. این مؤمنین خالصی که خدا می فرماید اصحاب 
بهشت هستند، به خدا می گویند چیزی که وعده دادی 
را به ما بده. اگر ملت ایران چنین چیزی را از ما بخواهد، 
شــد منحرف، غرب گرا، شــرق گرا؟! اگر به ما گفت این 
فسادهای اقتصادی جزو وعده های شما بود یا نبود، این 
که مسئول جمهوری اسامی با پیکان بیاید و با بنز برود 
جزو وعده ها بود یا نبود، کف روی آب را ول کنید؛ کسی 
که در غرب نشسته و چیزی می گوید، فریب خورده و یا با 
اشاره و پول ساختارشکنی و آب را گل آلود می کند، نباید 
ذهــن خودمان را به اینها درگیر کنیم. اتفاقا ظلم وقتی 
می شود که مسئول جمهوری اسامی بگوید می بینید 
که اینها چه شــعارهایی می دهند و چه فحاشــی هایی 
می کنند.وی ادامه داد: پای حرف خانواده شهدا، کارگرها 
و مستضعفان بنشینید. این ملت صبور ولی معترض است؛ 
همه معترضیم. ان شاء الله حکومت مهدوی)عج( حکومت 
کامل اســت؛ وقتی نقص وجود دارد، اعتراض باید وجود 
داشته باشد. اگر اعتراض نبود و سکوت مرگبار بود، ما باید 
می ترسیدیم. اگر مسئولین ما هر غلطی می کردند مردم 
فقط نگاه می کردند، باید می گفتیم یا این ملت مرده و 
یا این حاکمیت صدام اســت که صدا از کسی در نمی 
آید. اینکه جامعه ما فریاد می زند به خاطر مسلمان بودن 
اســت و نمی گذارد هر پای کجی گذاشته شود. این را از 
پیامبر)ص( و هویت اصیل ایرانی خودش یاد گرفته است.
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محمود واعظی:
 در دولت روحانی مقدمات 
تصویب FATF فراهم شد

محمود واعظی، رئیس دفتر حسن رو حانی در دولت 
دوازدهم، ضمن اشاره به لزوم تصویب FATF گفت: 
همواره سیاست ما بر این بوده که باید موانع بر سر راه 
روابط خارجی و روابط اقتصاد خارجی برطرف شوند.

به گزارش منیبان، واعظــی اظهار کرد: یکی از این 
موانع تحریم اســت و دیگــری FATF. در دولت 
روحانــی مقدمات تصویب FATF فراهم شــد اما 
متأســفانه دو لایحه ای که مجلس تصویب کرد در 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام ماند چنانچه این 
لوایح تصویب می شدند فشارها در حال حاضر کم تر 
بود.وی افزود: البته همه فشارهای اقتصادی مربوط 
به قرار گرفتن ایران در لیســت سیاه نیست در هر 
صورت تحریم ها هم در این حوزه بســیار تأثیرگذار 
هستند اما باید برای رفع تحریم ها و FATF راه حلی 
پیدا کرد. اینکه در دولت روحانی هم تحریم ها بودند 
امــا به عقیده کارشناســان در آن زمان در مقطعی 
شاهد رشد اقتصادی بودیم؛ این موارد به سیاست ها 
بســتگی دارد سیاست های آن زمان با سیاست های 

فعلی تفاوت دارند.

توضیحات تازه درباره پرونده پیربرناش 
و حقانی نسیمی

اکبری رئیس کل دادگســتری اســتان مازندران گفته 
»جلسات رسیدگی به پرونده های متهمان اغتشاشات اخیر 
در حال برگزاری اســت و در پی آن احکام این پرونده ها 
نیز از سوی دادگاه ها صادر و پس از بررسی در دادگاه های 
تجدیدنظر و دیوان عالی کشور نهایی می شوند.«به گزارش 
»تســنیم«  او ادامه داد: »یک پرونــده ای که در فضای 
مجازی مطرح است، مرتبط با پرونده فردی به نام احسان 
پیربرناش اســت. پیربرناش که در اغتشاشات قائم شهر 
و همچنین در برخی از اغتشاشــات تهران حضور فعال 
داشته است، براساس حکم دادگاه بدوی، به اتهام تشکیل 
یا اداره جمعیت به قصد برهم زدن امنیت کشور به تحمل 
۱۰ سال حبس تعزیری، به خاطر فعالیت تبلیغی علیه 
نظام جمهوری اسامی ایران به تحمل یک سال حبس 
تعزیری و به اتهام توهین به مقدسات به تحمل پنج سال 
حبس تعزیری و از حیث موضوع ماده 7۴۶ قانون جرایم 
رایانه ای به تحمل ۲ سال حبس تعزیری با احتساب ایام 
بازداشــت قبلی و با اجرای مجازات اشــد محکوم شده 
است.«او افزود: »در مورد پرونده آقای احسان پیربرناش 
نیز رســانه های ضدانقاب نیز با تجمیع احکام صادره 
برای این فرد در اخبار خود مدعی می شــوند وی به ۱۸ 
سال حبس محکوم شــده است، این در حالی است که 
در این پرونده نیز در صورت تأیید حکم از سوی دادگاه 
تجدیدنظر، مجازات اشد )۱۰ سال حبس( قابلیت اجرایی 
خواهد داشت.«به گزارش اعتمادآناین، احسان پیربرناش 
روزنامه نگار و طنزنویس، ششم آبان ماه گذشته بازداشت 
شده است.رئیس دادگستری استان مازندران همچنین 
افزود: »یکی از متهمین به نام بیتا حقانی نسیمی که در 
رابطه با اغتشاشات شهر ساری بازداشت و محاکمه شده 
است، براساس رأی صادره در دادگاه بدوی، بابت فعالیت 
تبلیغی علیه نظام جمهوری اسامی ایران به تحمل یک 
سال حبس تعزیری، از حیث اتهام اجتماع و تبانی برای 
ارتکاب جرم ضد امنیت داخلی یا خارجی کشور با مصداق 
شرکت در تجمعات و اغتشاشات ۲۹ و ۳۰ شهریور سال 
جاری در ســاری به تحمل ۵ ســال حبس تعزیری و از 
حیث اتهــام تحریک و ترغیب مردم به اغتشاشــات و 
کشتار به قصد برهم زدن امنیت کشور با انتشار فراخوان 
تجمعات و اغتشاشــات و مطالب مرتبط با آن در فضای 
مجازی به تحمل ۵ ســال حبس تعزیری، از حیث بزه 
توهین به مقدســات به تحمل ۵ ســال حبس تعزیری 
و بابت اتهام موضوع تبصره ۱ مــاده 7۴۲ قانون جرایم 
رایانه  ای به تحمل ۲ سال حبس تعزیری با احتساب ایام 
بازداشت قبلی محکوم شده است.«اکبری ادامه داد: »در 
این پرونده نیز رســانه های ضدانقاب با هدف عملیات 
رســانه ای و بازی با افکار عمومی عنوان کرده اند که این 
خانم بیتا حقانی نسیمی به ۱۸ سال حبس محکوم شده 
است، این در حالی است که براساس قانون و در صورت 
تأیید رأی از ســوی دادگاه تجدیدنظر، مجازات اشدّ )۵ 
سال حبس( در رابطه با این پرونده اجرا خواهد شد.«او 
تاکید کرد: »در احکام صادرشده، بعضاً با توجه به اتهامات 
متهمان، محکومیت های متعددی بــرای آن ها در نظر 

گرفته می شود.«

امیر صباحی فرد:
سامانه باور ۳۷۳ اکنون در چرخه 

پدافندی کشور قرار دارد
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اسامی 
ایران تاکید کرد: ســامانه باور ۳7۳ اکنون در چرخه 
پدافندی کشور قرار دارد و آسمان جمهوری اسامی 
ایران را رصد می کند.به گزارش ایلنا، امیر ســرتیپ 
علیرضا صباحی فرد، درباره تــوان این نیرو در دفاع 
از کشــور گفت: نیروی پدافند هوایــی ارتش جزو 
قدرتهای پدافندی هوایی اســت و با ارتقای سامانه 
باور ۳7۳ می توانم بگویم که یکی از قدرت های برتر 
پدافند هوایی در جهان هستیم.وی افزود: سامانه  باور 
۳7۳ جزو سامانه هایی است که فقط یک یا دو کشور 
در جهان مشــابه آن را دارند.فرمانده نیروی پدافند 
هوایی ارتش با بیان اینکه ما آزمایش های باور ۳7۳ 
را در مقابل چشم همگان انجام دادیم، تصریح کرد: 
جهان شاهد بروز و ظهور این سامانه بود و اکنون نیز 
به قدرت پدافند هوایی ارتش جمهوری اسامی ایران 
واقف است.امیر سرتیپ صباحی  فرد خاطرنشان کرد: 
ســامانه باور ۳7۳ اکنون در چرخه پدافندی کشور 
قرار دارد و آســمان جمهوری اسامی ایران را رصد 
می کند. سامانه های پدافندی ما قادر هستند اهدافی 
با RCS )سطح مقطع کوچک( را هدف قرار دهند.

خبر

همدلی| کشور در شرایط خاصی قرار گرفته 
است. بنا بر گفته مقامات مختلف اعتراضات 
اجتماعــی افزایش پیدا کرده و این در حالی 
اســت که شــاهد افزایش تورم در کشــور 
هستیم. این همزمان شده با تجربه سرمای 
ســخت در کشور و افت فشار گاز در مناطق 
مختلف همین هم بر نارضایتی های عمومی 
افزوده اســت. با این حال سیاست مداران و 
کارشناســان نظرات مختلفی درباره راه کار 
خروج از این وضعیــت را دارند. هرچند که 
بســیاری اصرار دارند نارضایتی و اعتراضات 
مردم را باید به رســمیت بشناسیم اما با این 
حال هستند همچنان سیاســتمدارانی که 
خیلــی نارضایتی عمومی را مســئله مهمی 
نمی دانند. این موضــوع تنها به اصولگرایان 
محدود نمی شــود. بلکه در دیگر احزاب نیز 

چنین سیاستمدارانی وجود دارند. 
»محمد هاشمی« از اعضای حزب کارگزاران 
ســازندگی در مصاحبه با روزنامه همدلی در 
تشریح وضعیت کشور و راه کار مسئولان می 
گوید: »مســئولین هم بیان کردند و برنامه 
داده اند. به نظر بنده اگر بتوانند تولید ملی را 
راه اندازی کنند و فرصت های شغلی به وجود 
بیاورند وضعیت اقتصادی مردم بهتر می شود. 
بــه نظر می آید کــه این تنهــا راه برای هر 
کشــوری از جمله برای کشور ماست. کشور 
ما از همه نظر مســتعد پیشرفت اقتصادی 
اســت. در ایران ما منابــع و ذخایر فراوانی 
در حــوزه های مختلف داریم. از طرف دیگر 
نیــروی کار در ایران زیاد اســت. هم نیروی 
متخصص داریم و هم نیروی کار برای تولید. 
بعاوه این ها بازار مصرف هم در ایران و هم 
در منطقه خاورمیانه فراهم است با توجه به 
این شرایط چنانچه بتوانیم تولید را در کشور 
افزایش دهیــم می توان گفت که آن وقت از 

مرحله بحرانی خارج می شویم.« 
هاشــمی در ادامه به شــرایط رســیدن به 
تولید اشــاره می کند و می افزاید: »رسیدن 
بــه وضعیت خوب تولید نیازمند یک فاکتور 
مهم اســت. هرچنــد که ما همه شــرایط 
افزایش تولید را دارا هســتیم اما عامل مهم 
برای مسئله تولید بحث سرمایه گذاری است. 
چنانچه همه عوامل باشند ولی سرمایه وجود 
نداشته باشد عما دیگر کاری پیش نمی رود. 
در واقع نیاز اصلی تولید ســرمایه است که 
می تواند موتور محرک همه بخش ها باشــد. 
ســرمایه را می توان از منابع مختلف بخش 
خصوصــی، بخش دولتی یا از شــرکت های 

خارجی تأمین کرد. منتها مشکل این است 
کــه در حال حاضــر ما در ایــران نه بخش 
خصوصــی قوی داریم و نه دولــت به اندازه 
کافی سرمایه دارد. از طرف دیگر سرمایه دار 
خارجــی هم کم تر رغبت دارد که وارد ایران 
شــود. این یک مشــکل اساســی است که 
نیازمنــد تدبیر اســت. امیدواریم که دولت 

بتواند برای این مسئله راه حلی پیدا کند.«
این عضو حزب کارگزاران سازندگی در ادامه 
تصرح می کنــد: »هر دولتی می تواند جذب 
ســرمایه خارجی را انجام دهد. امروز جهان 
یک پارچه و یک رنگ نیســت. اندیشــه های 
مختلف در جهان وجــود دارد. بنابراین هر 
دولتی به طــور بالقوه می توانــد گروهی از 
سرمایه داران چه داخلی چه خارجی را جذب 
کند. ظرفیت جذب ســرمایه در ایران وجود 
دارد چون بــا رونق گرفتن تولید خیلی زود 
محصولات هم به فروش می رسد. ایران بازار 
فروش خوبی در منطقه دارد. به نظرم حذف 
سرمایه کار سختی نیست و این اتفاق شدنی 
است ولی در شــرایط کنونی نیازمند تدبیر 

مقامات هم هست.«
هاشمی می گوید: »باید توجه داشته باشیم 
که برای جذب ســرمایه بســتر آن را فراهم 
کنیم. یک بحث مهم در اقتصاد این اســت 
که پول و ســرمایه پای خود را جای محکم 

می گذارد. ســرمایه گذار در واقع باید شاهد 
یک ثبات در همه حوزه ها باشد تا تمایل پیدا 

کند وارد سرمایه گذاری شود.« 
این فعال سیاســی می افزاید: »البته لازم به 
ذکر اســت که ایران هم به اندازه کافی ثبات 
سیاسی دارد. ایران یکی از کشورهای با ثبات 
منطقه هست ولی به هرحال ممکن است که 
در دولت نظرات مختلفی در حوزه اقتصادی 
و جذب ســرمایه وجود داشته باشد. در واقع 
می توان گفت که در شــعار همه دنبال تولید 
هســتند اما با اینکه چه روشی برای این کار 
انتخاب می شود خب در نتیجه تأثیر مستقیم 

دارد.«
عضو حــزب کارگزاران ســازندگی در ادامه 
در پاســخ به ســوال خبرنگار همدلی درباره 
اعتراضات مردمی و نحوه مواجهه با اعتراضات 
با اشاره به تاش های آمریکا می گوید: » این 
اولین بار نیســت که در کشــور با اعتراضات 
نظام  بالاخــره  مردمــی مواجه می شــویم. 
جمهوری اســامی از بدو تأسیس حتی قبل 
از تأسیس مخالف آمریکا بود. آمریکایی ها در 
زمان شاه ۶۵ هزار متخصص در ایران داشتند. 
آمریکایی هایی که در ایران بودند نگاه شان به 
ایران این نبود که ایران یک کشــور مستقلی 
است. سفارت آمریکا در ایران مرکز فرماندهی 
منافع آمریــکا در خاورمیانه بود. انقاب این 

روابــط را برهم زد. حتی در همان ســال ۵7 
زمانی که شــاه از ایران رفــت، کارتر رئیس 
جمهوری آمریکا نماینده ای نزد امام فرستاد و 
اصرار کرد که امام به ایران نرود چون شرایط 
ایران خطرناک اســت ولی خیلی سریع امام 
اعام کرد که به ایران می روند. در اسناد لانه 
جاسوســی مدرکی پیدا شد که همان روزی 
که نماینده امریکا بــا امام دیدار کرده امریکا 
قصد ســرکوب و کودتا در تهران را داشــته 
است. از همان زمان امریکایی ها برنامه شان 
تغییر نکرده اســت و همیشــه به هرطریقی 
که توانســتند خواسته اند که کشور و نظام را 

تضعیف کنند.« 
ایــن عضو حزب کارگــزاران ادامه می دهد: 
»ما همیشه نسبت به پیروزی نهضت و نظام 
جمهوری اسامی باید امیدوار باشیم. همیشه 
از این برنامه ها داشــته ایم. مــا در دهه های 
گذشــته انواع، تحریم، جنگ و حمله های 
تروریســتی را تجربه کرده ایم. در سال های 
ابتدایی انقاب شــاهد ترورهای گسترده در 
ایران بودیم. این نوع شرایط همیشه بوده ولی 
ملت از آن عبور کرده اند. الان هم با توجه به 
عدم استقبال از این اغتشاشات، مردم پیروز 
شدند. این ها یک تعدادی هستند که نسبت 
به جمعیت ۸۰ میلیونی خیلی به حســاب 

نمی آیند.«

محمد هاشمی عضو حزب کارگزاران در گفت وگو با همدلی: 

جذب سرمایه نیازمند ثبات در کشور است

همدلی| دولت دوباره غافلگیر شد. سرمای نه چندان سخت و 
نه چندان پر بارش مدیریت بحران دولت را وارد فاز بحرانی کرد. 
هرچند که دولتی ها از جمله شــخص رئیس جمهوری تاش 
می کنند که قطع شــدن گاز در بخش های مختلف کشــور و 
تعطیلی چند روز شــهرهای متعدد را کوچک جلوه دهند اما 
غافلگیری دولت باعث اعتراض برخی از نمایندگان مجلس و 

البته انتقاد گسترده افکار عمومی شده است. 
جلیل رحیمــی جهان آبادی، نماینده تربــت جام در مجلس 
شورای اســامی با گایه از مسئولان ستاد بحران اظهار کرد: 
»گاز ۱۶ هزار مشــترک گاز در تربت جام قطع شده است و با 
صحبت هایی که با مســوولان داشتیم، اما بازهم گازشان قطع 

است.«
به گزارش صدا و سیما جهان آبادی در گفت وگویی اظهار کرد: 
»ما در این منطقه شــرایط سختی داریم و کسی پاسخگوی 
مردم نیســت. من در گفت وگو با وزیر نفت شرایط را تشریح 

کردم.«
وی ادامه داد: »خود ستاد بحران، یک بحران است. چگونه است 
که سرمای زمستان را پیش بینی نکرده است؟ هم اکنون فشار 
گاز در تربت جام ۶۰ و 7۰ است و تا زمانی که به ۲۰۰ نرسد، 

ما نمی توانیم گاز ۱۶ هزار مشترک را تامین کنیم.«
او افزود: »در تایباد هم ما با افت فشــار گاز روبه رو هســتیم. 
چگونه ممکن است که مشهد که مردم آن توانایی مالی بهتری 

در مقایسه با شهر های مرزی دارند، گاز دارد، اما گاز شهر های 
محروم مرزی قطع شده است. من با وزیر خارجه درباره قطعی 
گاز ترکمنستان صحبت کردم. نمی شود که ترکمنستان در اوج 
سرما به یکباره گاز خود را قطع کند و به تعهدات خود پایبند 
نباشد. مردم ما را در دمای منفی ۱۰ و ۱۵ رها کرده اند. من از 

مسئولان تقاضا دارم که به آمار های روی کاغذ توجه نکنند.«
با ایــن حال رئیس جمهــوری دیروز بــدون توجه به این 
اعتراضات همچنان با ادبیات ســابق خــود صحبت کرد و 
ســعی کرد نارضایتی های عمومی درباره تعطیلی ها و قطع 
شــدن های گاز را ناچیز جلوه دهد. به گزارش ایلنا، ســید 
ابراهیم رئیسی صبح دیروز یکشنبه با حضور از پیش اعام 
نشــده در شــرکت ملی گاز، ضمن حضور در مرکز کنترل 
شبکه گاز کشور،  از نزدیک در جریان آخرین وضعیت توزیع 
گاز در سراسر کشور و اقدامات صورت گرفته جهت پایداری 

این شبکه قرار گرفت.
 رئیسی سپس در جلســه ویژه کارگروه تامین پایدار سوخت 
زمســتانی شــرکت کرده و از تاش ها و زحمات وزیر نفت و 
مســئولان شــرکت ملی گاز که با توجه به شرایط خاص آب 
و هوایی پیش آمده در کشور برای مدیریت صحیح توزیع گاز 

تاش زیادی کرده اند، قدردانی کرد.
رئیس جمهور وجه مکمل تاش های مســئولان اداره گاز را 
مصرف صحیح گاز از سوی مردم عنوان کرد و گفت: »اصاح 

الگوهای مصرف نیاز به فرهنگ سازی دارد که مسئولیت اصلی 
در این زمینه بر عهده رسانه ملی، اصحاب رسانه و تریبون داران 

است.«
 رئیسی با بیان اینکه در وضعیت خاص آب و هوایی پیش آمده 
با تاش های مســئولان اداره گاز و البته همراهی و همکاری 
متعهدانه مردم قطعی گســترده گاز نداشتیم و فقط در نقاط 
محدودی متاسفانه گاز قطع شد، درباره مدیریت اعمال شده 
گفت: »تعطیلی ادارات و سازمان ها راه کار مناسبی نیست، اما 
امروز موضوع اهم رساندن سوخت به منازل مردم است و بعد 

به واحدهای تجاری و اداری.«
 رئیســی با تاکید بر ضرورت مدیریت جدی مصرف و مواجهه 
با مشــترکان پرمصرف در بخش خانگی، تجــاری و اداری به 
نحو مقتضی، افزود: »در موضوع مشترکان پرمصرف نظارت بر 

مصرف سازمان های دولتی اولویت بیشتری دارد.«
رئیس جمهور حضور و اقدام به موقع در کنار پیش بینی صحیح 
و اتخاذ سیاست های پیشــگیرانه را از دیگر الزامات مدیریت 
صحیح دانست و تصریح کرد: »موضوع ذخیره سازی گاز و نفت 
از مسائل بســیار مهم به ویژه برای شرایط بحرانی و غیرقابل 
پیش بینی است که متاسفانه در یک مقطعی مورد بی توجهی 
قرار گرفته و شرکت ذخیره سازی منحل شده است. وزارت نفت 
پس از پایان شرایط ویژه فعلی باید حتما این موضوع را مورد 

توجه جدی قرار دهد.«

غافل گیری دولت در شوک زمستان سخت

همدلی|  آن گونه که بهارستانی ها اعام کرده 
قرار است لایحه بودجه با فوریت بررسی شود 
تا هرچه زودتر تکلیف وضعیت مالی کشور در 
سال آینده روشن شود. پیش از این جزییات 
بودجه پیشــنهادی دولت در رسانه ها منتشر 
شده و همین هم باعث واکنش افکار عمومی 
شــده است. بســیاری می گویند که ساختار 
بودجه که قــرار بود خیلی وقت پیش اصاح 
شــود به همان شیوه ســابق ادامه پیدا کرده 
است. از طرف دیگر بودجه بسیاری از مراکز و 
نهادهایی که عملکردشان نه تنها مورد رضایت 
مردم قرار ندارد بلکه باعث نارضایتی مردم هم 

می شود نیز افزایش یافته است. 
معین الدیــن ســعیدی نماینــده چابهار در 
گفت وگویی درباره افزایش بودجه صداوسیما 
در لایحــه بودجه ســال ۱۴۰۲ و بیانیه این 
ســازمان در ایــن خصوص گفــت: »به نظر 
ما بودجه صداوســیما در لایحه ســال آینده 
افزایش غیرقابل قبولی پیدا کرده است. اولاً در 
بیانیه اعام کردند جیغ بنفش معاندین از این 
موضوع درآمده است، اتفاقا من معقتدم ندای 

اعتراض بسیاری از مردم مناطق محروم از این 
افزایش بودجه درآمده است، زیرا در شرایطی 
کــه با محدودیــت بودجه مواجه هســتیم، 
علی القاعــده باید نهادهایی که تاکنون درباره 
عملکرد خودشــان پاسخگو نبودند، شفافیت 
مالی ندارند و کارکردشــان مشخص نیست، 

مشمول ریاضت اقتصادی قرار می گرفتند.«
به گزارش ایلنا این نماینده مجلس شــورای 
اســامی ادامه داد: »ســوالم درباره افزایش 
بودجه صداوســیما از مســئولین  این است 
در شــرایطی که بودجه این ســازمان شاید 
۱۰ درصــد همین میزان بوده چه عملکردی 
داشته اند؟ در راســتای بیانات مقام معظم در 
خصوص تاکیداتــی که داشــتند، خروجی 
و نتیجه کارشــان چه بوده اســت؟ عملکرد 
این ســازمان در جهت تبیین مواضع انقاب 

اسامی چه بوده است؟«

وی با بیان اینکه در چنین شــرایطی که ما 
محدودیــت منابــع مالی داریم بســیاری از 
پروژه های عمرانی مانند حوزه سواحل مکران 
دارای مشکل است، این افزایش برای چیست؟ 
عنوان کرد: »به گفته خود دولت  ۱۶۰۰ تخت 
بیمارستانی در جنوب سیستان و بلوچستان 
کم داریم و بهانه شــان این است که بودجه و 
اعتبار نداریم، در این شــرایط که بودجه باید 
صرف حوزه درمان، آموزش و راه شــود چرا 
باید اعتبار ســازمان صداوســیما را این گونه 
افزایــش دهیم؟ این اعتــراض صرفاً به قول 
آقایان جیع بنفش معاندین نیست، دلسوزان 
نظام می گویند این همه اعتبار و بودجه ای که 
تا امروز صرف صداوســیما شده خروجی اش 
چیست؟ قطعا به عنوان یکی از خادمین ملت 
تمام تاش خــودم را خواهم کرد که نه تنها 
این بودجه افزایش پیدا نکند بلکه مسئولان 

صداوسیما باید توضیح دهند تا الان این همه 
اعتباری که برای شان گذاشتند نتیجه اش چه 

بوده است؟«
ســعیدی درباره اصاح ساختار بودجه اظهار 
داشــت: »واقعیــت امر این اســت که بحث 
اصاح ساختار بودجه که دولت روی آن تاکید 
داشــت، صرفاً یک حرف و شعار بوده و عما 
هیچ اعتقادی به موازین اصاح ساختار بودجه 

وجود ندارد.«
وی تاکید کرد: »معتقدم این افزایش بودجه ای 
که برای صداوسیما در نظر گرفتند باید صرف 
ایجاد زیر ســاخت های توســعه انســانی در 
مناطق محروم خصوصا سیستان و بلوچستان 
شــود. انتظارم از رئیس صداوسیما این است 
که نامه ای به رئیس مجلس شــورای اسامی 
و کمیسیون تلفیق بزنند و خودشان بگویند 
جای افزایــش اعتبارات ســازمان عریض و 
طویل صداوســیما، این بودجه را صرف بحث 
آب رســانی به مناطق محروم، بیمارستان ها 
و راه های روســتایی برای استان سیستان و 

بلوچستان کنند.«

نماینده چابهار:

اصلاح ساختار بودجه صرفاً یک شعار بود
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